
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXIV/20 
z sesji Rady Miasta Racibórz 
z dnia 28 października 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 28 października 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 21:25 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych. Lista obecności radnych zweryfikowana przez 
przewodniczącego rady stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

1. Uchwała Nr XXIV/330/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
2. Uchwała Nr XXIV/331/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała  Nr  XXIV/332/2020  w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Miasta  Racibórz  z

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego
na 2021 rok.

4. Uchwała  Nr  XXIV/333/2020  w sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie
Gminy Racibórz.

5. Uchwała Nr XXIV/334/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z
dnia 29 września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

6. Uchwała Nr XXIV/335/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta Racibórz
z  dnia  25  października  2017  r.  w  sprawie  bonifikat  przy  bezprzetargowej  sprzedaży  na  rzecz
najemców lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

7. Uchwała  Nr  XXIV/336/2020  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  „gminnego  zasobu
nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu w rejonie ul.
Mikołowskiej.

8. Uchwała Nr XXIV/337/2020 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych
w Raciborzu w rejonie ul. Mikołowskiej oraz w rejonie ul. Piaskowej i w obrębie Płonia. 

9. Uchwała  Nr XXIV/338/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  od przetargowego trybu
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu  przy ul. Ludwika Waryńskiego
16-18.

10. Uchwała  Nr  XXIV/339/2020  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  do  „gminnego
zasobu nieruchomości” prawa własności  nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy
Sosnowieckiej.

11. Uchwała Nr XXIV/340/2020 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w 
Raciborzu.

12. Uchwała Nr XXIV/341/2020 w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

13. Uchwała Nr XXIV/342/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na 
rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. 
Królewskiej. 

14. Uchwała Nr XXIV/343/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Krętej 1.

15. Uchwała Nr XXIV/344/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Nowej.

16. Uchwała Nr XXIV/345/2020 w sprawie ustanowienia znaku promocyjnego Miasta Racibórz.
17. Uchwała Nr XXIV/346/2020 w sprawie przyjęcia Stanowiska na temat ewaluacji wdrażania uchwały 

Sejmiku Województwa Śląskiego Nr V/36/1/2017 z dnia 7 kwietnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia 
na obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których 
następuje spalanie paliw.
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18. Uchwała Nr XXIV/347/2020 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

19. Uchwała Nr XXIV/348/2020 w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjna Rady 
Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora Wojciech Hipnarowicz
 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Rzecznik Prasowy Lucyna Siwek 
 Radca Prawny Marek Harz

Lista zaproszonych gości:

 Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej w Raciborzu Karina Talabska
 Identyfikacja Wizualna Zbigniew Góral 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Otwarcia XXIV sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka i poinformował, że sesja 
została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, ale ze względu na 
sytuację epidemiczną odbywa się w trybie zdalnym na podstawie art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 
2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 
zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych 
(inaczej: specustawa). Następnie powitał zebranych radnych, prezydenta miasta, zastępcę prezydenta 
miasta, pracowników urzędu  i zaproszonych gości oraz mieszkańców korzystających z transmisji 
internetowej, a także media oraz poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana. Następnie 
zweryfikował obecność na sesji wywołując każdego radnego i stwierdził, że aktualnie na sesji jest 
obecnych 21 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Następnie przedstawiła 
wniosek o poszerzenie porządku obrad w pkt. 5 o projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej oraz poszerzenie obrad poprzez dodanie na końcu dwóch uchwał: Uchwały  w 
sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu i Uchwały w 
sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjna Rady Miasta Racibórz. Następnie wniósł
o wycofanie z porządku obrad  pkt. 15. tj. Uchwały w sprawie wyboru ławników w wyborach 
uzupełniających na kadencje 2020 – 2023 z uwagi nie niemożliwość przeprowadzenia głosowania 
tajnego zgodnie z zapisami § 54 ust. 2 –4 statutu miasta. Zapytał także czy są jakieś inne uwagi i 
wnioski o zmianę porządku obrad. 

 Radna Anna Szukalska zgłosiła wniosek, aby pkt. 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta 
Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta przenieść na koniec sesji przed punkt Wolne wnioski i 
informacje. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że nie za bardzo się przychyla do tego wniosku, gdyż w tym 
punkcie przewidziano informacje dyrektor sanepidu.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że jest to jej wniosek formalny, a dyrektor sanepidu można 
wysłuchać na początku sesji wprowadzając odrębny punktu 3. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził dwa odrębne głosowania, najpierw przegłosować jego wnioski, a 
następnie wnioski zaproponowane przez radną Annę Szukalską. 

 Radna Anna Szukalska zaproponowała, aby głosować wnioski łącznie.
 Przew. RM Leon Fiołka przyznał, że woli przegłosować wnioski oddzielnie.
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 Radny Stanisław Borowik uznał, że nie ma takiej potrzeby. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że głosowania odbędą się oddzielnie. 
 Radna Anna Szukalska wskazała, że w każdym wniosku jest zmiana porządku obrad, ale nie będzie 

się upierać bo szkoda czasu.
 Przew. RM Leon Fiołka zarządził dwa głosowania.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmian w porządku obrad zgłoszonych przez Przew. RM. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (2)
Stanisław Borowik, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmian zgłoszonych przez radną Annę Szukalską. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
PRZECIW (1)
Henryk Mainusz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada przyjmując powyższe wnioski ustaliła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej w Raciborzu Kariny Talabskiej.
4. Raport Monitoringowy z realizacji w 2019 roku Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na

lata 2015 – 2020.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami pozarządowymi

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok.
7. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.
8. Uchwała w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 września

2010 r.  w sprawie zasad wynajmowania  lokali  użytkowych wchodzących w skład zasobu Gminy
Miasta Racibórz.
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10. Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXIII/483/2017  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia  25
października 2017 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali
mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

11. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  „gminnego  zasobu  nieruchomości”  prawa
własności nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu w rejonie ul. Mikołowskiej.

12. Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na dokonanie zamiany działek  położonych w Raciborzu  w
rejonie ul. Mikołowskiej oraz w rejonie ul. Piaskowej i w obrębie Płonia. 

13. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu  przy ul. Ludwika Waryńskiego 16-18.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne  nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
prawa własności  nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy Sosnowieckiej.

15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
16. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.
17. Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz użytkownika 

wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Królewskiej. 
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Krętej 1.
20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Nowej.
21. Uchwała w sprawie ustanowienia znaku promocyjnego Miasta Racibórz.
22. Uchwała  w  sprawie  przyjęcia  Stanowiska  na  temat  ewaluacji  wdrażania  uchwały  Sejmiku

Województwa Śląskiego Nr V/36/1/2017 z dnia  7 kwietnia  2017 r.  w sprawie  wprowadzenia  na
obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje
spalanie paliw.

23. Uchwała  w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
24. Uchwała w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjna Rady Miasta Racibórz. 
25. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
26. Wolne wnioski i informacje.
27. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radna Anna Szukalska zwróciła uwagę na prawdopodobnie błędną nazwę miasta, w którym 
prezydent miasta wizytował lodowisko. Na sesji była mowa o Ostrowie Wielkopolskim, a w 
protokole jest wpisany Ostrowiec Świętokrzyski. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że to był Ostrów Wielkopolski.   
 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie protokołu wraz z poprawką dotyczącą nazwy miasta, 

we wszystkich miejscach gdzie błąd wystąpił.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Racibórz z poprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

3. Informacja Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej w Raciborzu
    Kariny Talabskiej.

 Radny Marian Czerner przekazał, że do posiedzenie dołączył radny Piotr Klima, więc dobrze, aby 
została zweryfikowana jego obecność.

 Przew. RM Leon Fiołka podjął próbę zweryfikowania obecność na sesji radnego Piotra Klimy. Radny
Piotr Klima nie zgłosił jednak swej obecności.  

 Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej w Raciborzu Karina Talabska przekazała, 
że ogólnie wszyscy wiemy, że jesteśmy w czerwonej strefie i wszyscy wiemy jakie są obostrzenia. 
Dalej wskazała, że w przeciągu ostatniego tygodnia nastąpił bardzo duży wzrost dodatnich wyników, 
których sanepid nie jest w stanie przerobić. Dodała, że zabiega obecnie o wsparcie sanepidu we 
wszelkiej możliwej formie. Wskazała, że jej pracownicy również przebywają na kwarantannie bo 
zakażenia występują w całym mieście, są to m.in. urzędy, domy pomocy społecznej, zakład 
poprawczy oraz liczne przypadki w placówkach oświatowych. Dalej wskazała, że ręczne sterowanie 
wyłączaniem nauczania stacjonarnego jest bardzo pracochłonne, wymaga bardzo wielu telefonów. 
Dalej przekazała, że w związku z obecnym stanem osobowym sanepidu poprosiła o wyrozumiałość. 
Jednocześnie zaapelowała, aby komunikacja z sanepidem odbywała się zasadniczo w formie 
mailowej, a telefon wykorzystywać tylko w poważnych sprawach. Zwróciła się też z apelem, aby 
osoby z wynikiem dodatnim przesłały taką informację ma adres mailowy wraz ze swoim numerem 
telefonu, a sanepid będzie oddzwaniał w ciągu najbliższych dni. Dalej przekazała, że od poniedziałku 
weszły nowe przepisy, w szczególności w zakresie kwarantannowania osób. Nie będzie już decyzji 
papierowych, a fakt kwarantanny ma być odnotowywany w systemie połączonym z ZUS-em. ZUS 
zaś  będzie udostępniał tą wiedzę pracodawcom. Dzisiaj jednak nastąpiła awaria tej bazy, ma jednak 
nadzieję, że jest to tylko chwilowe. Druga zmiana dotyczy osób po kontakcie z osobą 
kwarantannowaną, gdzie teraz domownicy już nie będą musieli być kwarantannowani. W zakresie 
obecnej sytuacji przekazała, że sanepid wydał 48 opinii na temat zdalnej pracy placówek 
oświatowych, mimo tego, że klasy 4 - 8 i szkoły średnie już przeszły na pracę zdalną.

 Przew. RM Leon Fioła poprosił, aby przedstawić zasady postępowania w sytuacji zachorowania oraz 
o wskazanie zaleceń dla władz samorządowych.    

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że po zakażeniu jest jedno jedyne postępowanie, tj. zgłoszenie 
się do lekarza w swojej poradni. Lekarz ocenia czy to koronawirus, czy coś innego i ma możliwość 
zlecenia testu. Test potwierdza obecność koronawirusa. Dodała, że w Raciborzu działa mobilny punkt
testów, działający w godzinach od 9:00 do 13:00. Wynik testu można sprawdzić korzystając z 
komputera czy smartfona. Wynik pozytywny należy przesłać do sanepidu, gdyż system nie przesyła 
automatycznie nowych wyników do sanepidu. Zalecany jest kontakt poprzez skrzynkę mailową ale 
tylko w ważnych sprawach. Podanie wyniku i numeru telefonu ułatwia sanepidowi zadanie. Dalej w  
kwestiach kadrowych przekazała, że obecnie sanepid na wolontariat przyjmie każdego. Dalej 
wskazała, że osobom wpisanym do systemu przysługuje 80% zasiłek chorobowy. Odnośnie władz 
samorządowych zaapelowała o nie zwoływania żadnych zgromadzeń, spotkań i heppeningów. 
Zaapelowała o indywidualną rozwagę.   

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że pracuje w DPS-ie przy Placu Jagiełły i nie tylko mieszkańcy 
domu ale i personel jest tam przerażony obecną sytuacją. Dodał, że osoby gorączkują tam już na 3 
oddziałach. Uznał, że bez dalszych testów koronawirus będzie się tam rozprzestrzeniał. Wskazał, że 
wybranie 20 osób do testów nie załatwi sprawy. Podkreślił, że są tam osoby starsze, do tego 
niepełnosprawne, tym samym osoby 100% ryzyka. W jego ocenie należy podjąć takie same działania 
jakie były przeprowadzane w marcu, bo inaczej zachorują tam wszyscy. Zaapelował, aby badania 
zrobić wszystkim. Zapytał też kiedy te badania zostaną wykonane i co da wybranie tylko 20 osób. 
Uznał, że to co robi sanepid i starostwo to jest za mało.       
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 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że laboratorium ma moc przerobową na 5 tys. badań dziennie, a
w weekend zawieziono 15 tys. próbek. Uznała, że nie można wszystkich naraz życzeniowo 
przebadać, bo laboratoria nie mają takich mocy przerobowych. Dodała, że dla DPS-u zlecenie jest już 
przygotowane. Wskazała jednak, że realia są, jakie są i mowa życzeniowa nic tu nie zmieni.   

 Radny Stanisław Borowik uznał, że pozostawianie osób starszych bez badań to narażanie ich na 
śmierć. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że jest przygotowane zlecenie dla ok. 60 osób, cały zarażony 
oddział plus personel. 

 Radny Stanisław Borowik zapytał co zresztą, bo uznał, że mogą już być zarażone inne oddziały. 
Dodał, że należy zrobić wszystko, aby ratować mieszkańców i personel. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że dzisiaj to zostało wprowadzone do systemu i jest w trakcie 
realizacji. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała podziękowania dla wszystkich pracowników sanepidu, a 
następnie poprosiła o wyjaśnienie różnicy między kwarantanną, a nadzorem epidemiologicznym i czy
rodzeństwo dziecka może chodzić w takim przypadku do przedszkola. Ile trwa teraz kwarantanna. 
Gdy jest osoba chora w domu to czy badane są tylko osoby z objawami, czy wszyscy domownicy i 
czy zakończenie kwarantanny musi być zakończone ujemnym wynikiem. Zapytała także czy w 
mobilnym punkcie pobrań można dokonać badania odpłatnie.   

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że badanie odpłatne można wykonać pod warunkiem, że nie 
będzie takich ograniczeń jak to miało miejsce w ten weekend. Dodała, że dostępność badań jest tylko 
dla osób chorych objawowych poprzez skierowanie lekarza pierwszego kontaktu. W domach na 
kwarantannie nikt już nie jest badany. Izolacja domowa, trwa teraz 13 dni, ale przez lekarza może 
zostać przedłużona, niemniej na koniec nie przewiduje się już teraz wymazu. Kwarantanna trwa teraz 
10 dni. Natomiast gdy chodzi o różnicę pomiędzy kwarantanną a nadzorem przekazała, że 
kwarantanna jest bezwzględnym zakazem opuszczania domu, natomiast nadzór nie ogranicza 
aktywności w ten sposób a jest tylko sugestią ograniczenia tej aktywności dla dziecka i nie ogranicza 
domownikom wyjścia do pracy. Dodała, że od 26 października kontakt z osobą dodatnią skutkuje 
tylko kwarantanną dla tej osoby, ale już nie dla domowników.    

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że mimo tego, że pandemia trwa już od pół roku to 
większość mieszkańców nie wie jak się mają zachowywać. Dalej wskazała, że dopóki to nas nie 
dotyczy to się tym nie do końca interesują, a później zaczynają się schody. Zapytała o sytuacje 
chorych, którzy nie mogą dodzwonić się do lekarzy w przychodniach. Zaapelowała o to, aby 
wyznaczyć dyżurny telefon dla takich pacjentów aby mogli zostać zdiagnozowani i aby nie byli 
pozostawieni bez pomocy. Następnie  przekazała podziękowania dla wszystkich pracowników 
sanepidu. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że nie ma żadnego wpływu na działania lekarzy POZ-ów. 
Uznała, że należy się z tym zwrócić do kierowników tych podmiotów. Dodała jednak, że wie o 
przychodniach, które są wyłączone z powodu braku personelu. Dalej wskazała, że osoby z 
podejrzeniem zakażenia nie powinny udawać się do przychodni osobiście, ale korzystać z teleporady. 

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że pacjenci przychodzą do poradni przy szpitalu, bo nikt 
w przychodniach nie odbiera telefonów. Dodała jednak, że nie jest to przytyk dla sanepidu. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że każdy pacjent musi próbować skontaktować się ze swoim 
lekarzem, bądź przynajmniej z przychodnią.   

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) poprosił, aby w DPS-ie na Placu Jagiełły zrobić testy 
wszystkim. Wtedy można by było odizolować chorych wydzielając dla nich jedno piętro. Inaczej 
można spodziewać się zarażenia wszystkich. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że zbada tą sytuację jeszcze raz, bo póki co sygnalizowano jej, 
że zakażenia dotyczą tylko jednego oddziału. Dodała, że w takich sytuacjach robi się badania osobom 
powiązanym z tym ogniskiem. Jeżeli jednak prawdą jest, że jest tam zarażonych więcej niż jeden 
oddział, to można by takie zlecenie zrobić. Jednakże przekazała, że nie ręczy, że ktoś te badania 
wykona. Trzeba mieć świadomość,  że jesteśmy zależni od wąskiego gardła jakim są laboratoria. 
Podkreśliła, że Racibórz i tak obsługuje największe laboratorium na Śląsku zlokalizowane w 
Sosnowcu.   

 Radny Stanisław Borowik poprosił o ratowanie tych osób. 
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 Radny Henryk Mainusz zapytał jak wygląda sytuacja w Klasztorze Annuntiata, bo dotarły do niego 
informacje, że jest tam dość poważny stan.   

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że rzeczywiście ma tam miejsce taka sytuacja, szerokie badania
zostały tam szybciej już zrobione. Są tam potwierdzone zakażenia, na miejscu jest też opieka 
pielęgniarska. Miały tam miejsce zgony, ale także osób z nie potwierdzonym zakażeniem, bo trzeba 
mieć świadomość, że przebywają tam osoby w bardzo podeszłym wieku. Dodała, że sanepid jest w 
codziennym kontakcie z siostrą przełożoną. Chore osoby są zarówno objawowe jak i bez objawowe i 
wszystkie są leczone w warunkach domowych, bo klasztor to jest ich dom.   

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy pomieszczenia, w których przebywały chore osoby, a które 
umarły muszą być ozonowane i czy takie urządzenia są gdzieś dostępne do wypożyczenia.   

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że ozonowanie nie jest wymogiem koniecznym. Zalecana jest 
dezynfekcja powierzchniowa i intensywne wietrzenie. Dodała, że lampy biobójcze są dostępne we 
wszystkich sklepach medycznych, natomiast ozonatory zostały zakupione przez placówki szkolne i 
przedszkolne. Wskazała jednak, że w kwestii ozonatorów są dość rozbieżne opinie i PZH aż tak 
przychylnie się o nich nie wypowiada, gdy chodzi o częste ozonowanie środowisk, w którym 
przebywają małe dzieci albo tam gdzie przebywają osoby mające problem z oddychaniem.   

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy jest możliwość wypożyczenia takiej lampy biobójczej, bo 
urządzenia te są dość drogie. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że jedynie sklepy medyczne takie lampy posiadają i należy tam
zapytać, bądź poszukać w internecie. Dodatkowo zaapelowała o wszelką pomoc dla tego typu miejsc, 
którą można świadczyć na zasadzie wolontariatu, dostarczając niezbędne rzeczy pod drzwi, bez 
wchodzenia do tych miejsc.  

 Radny Michał Kuliga potwierdził, że w ostatnim czasie pacjenci mają bardzo utrudniony dostęp do 
lekarza rodzinnego, a i na teleporadę trzeba długo czekać. Poprosił jeszcze raz o przedstawienie 
procedury objęcia kwarantanną.

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że jak osoba zachoruje i ma wynik dodatki to jest izolowana w 
domu i domownik osoby izolowanej zawsze jest na kwarantannie. Niemniej domownik osoby 
kwarantannowanej, która miała jedynie kontakt z osoba chorą i gdzie to narażenie ustało, nie jest 
obejmowany kwarantanną.  

 Radny Michał Kuliga zapytał od kiedy osoby chore z objawami, są obejmowane kwarantanną, czy od 
daty badania czy od daty wydanie tego wyniku. 

 Dyrektor Karina Talabska wyjaśniła, że osoba chora z wynikiem pozytywnym jest izolowana i tą 
izolacja steruje lekarz, bo lekarz wie o innych współistniejących chorobach. Z automatu po wyniku 
pozytywnym osoba otrzymuje 10 dni izolacji ale lekarz może tą izolację wydłużyć, gdy objawy nie 
minęły.  

 Radny Michał Kuliga zaproponował skorzystanie z pomocy wojsk obrony terytorialnej.
 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że już złożyła wniosek i czeka na odzew.  Dodatkowo 

przekazała, że dzisiaj do sanepidu zgłosiła się młoda osoba do pomocy. 
 Radna Anna Szukalska zapytała czy wolontariusze są też potrzebni popołudniami, bo sama mogłaby 

się zgłosić ale jedynie po godzinach pracy.  
 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że do tej pory były dwie zmiany, a przejściowo nawet trzy, w 

sytuacji jednak gdy nie ma wystarczającej ilości pracowników to sanepid pracuje na jedną zmianę. 
Jeżeli obsada osobowa pozwoli to wróci się do dwóch zmian. Zaprasza jednak wszystkich chętnych 
do kontaktu. 

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o zalecaną częstotliwość ozonowania w placówkach oświatowych. 
 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że nie chce się kategorycznie wypowiadać, gdyż przywołane 

dzisiaj opinie PZH dotyczyły sytuacji sprzed dwóch lat. Wskazała, że producenci takiego sprzętu 
biorą za to odpowiedzialność i wskazują do jakich pomieszczeń dane urządzenie jest przeznaczone i 
jak często należy ozonować, aby to było skuteczne. Jeżeli ozonatory są używane to pomieszczenia 
później muszą być intensywnie przewietrzone. Dodała jednak, że nie ma wytycznych co do używania 
ozonatorów.  

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała serdeczne podziękowania dla koordynatora sanepidu 
odpowiadającego za placówki oświatowe.  

 Dyrektor Karina Talabska potwierdziła, że osoba ta pracuje 7 dni w tygodniu, bo zdarzeń w 
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palcówkach oświatowych jest bardzo dużo. 
 Radna Justyna Henek-Wypior wskazała, że tych szczegółów przekazanych dzisiaj radnym brakuje 

mieszkańcom, dlatego też poprosiła, aby te informacje nagłośnić w mediach, wykorzystać słupy 
ogłoszeniowe. Przekazała również podziękowania wszystkim pracownikom sanepidu.   

 Przew. RM Leon Fiołka podziękował pani dyrektor za przyjęcie zaproszenia i przedstawienie 
aktualnej sytuacji w mieście oraz wszystkich ważnych informacji. 

4. Raport Monitoringowy z realizacji w 2019 roku Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta
Racibórz na lata 2015 – 2020.

 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora Wojciech Hipnarowicz w krótkiej 
prezentacji omówił realizacje programu i wydarzenia jakie miały miejsce w 2019 roku. 
Przedstawiając cele programu, omówił realizacje zadań takich jak sprzedaż nieruchomości dla 
przedsiębiorców, poprawę dostępności komunikacyjnej oraz realizacje polityki lokalowej
i mieszkaniowej. Dalej omówił realizację celu drugiego jakim jest promocja inwestycyjna, realizację 
celu trzeciego czyli rozwoju przedsiębiorczości i wspierania lokalnego rynku pracy i realizację celu 
czwartego jakim jest edukacja dostosowana do lokalnego rynku pracy. Dodał, że szczegółowe 
omówienie realizacji poszczególnych zadań zawarte jest w raporcie monitoringowym.        

 Radny Mirosław Lenk przekazał podziękowania dla pracowników urzędu za bardzo sprawną 
realizację programu. Martwić może jedynie to, że trochę kończą się już uzbrojone tereny 
inwestycyjne. Zasadnym jest więc zadać pytanie co dalej. Wskazał, że samo wyznaczanie terenów w 
planie przestrzennym to trochę za mało, bo najlepiej komercjalizują się działki dobrze uzbrojone. 
Należy się więc zastanowić gdzie ulokować kolejne tereny inwestycyjne i z jakich środków będą 
realizowane.  Podobna sprawa dotyczy dostarczania nowych lokali mieszkalnych. Inwestycja przy ul. 
Łąkowej dobiega końca, więc i tutaj rodzi się pytanie co dalej. W kwestii układu drogowego uznał, że
te najważniejsze decyzje dotyczące dojazdu i wyjazdu z miasta zostały rozstrzygnięte. Niemniej 
dotyczy to pierwszej części RDRP, czyli obwodnicy Raciborza i ważne będzie wyprowadzenie ruchu 
poza miasto i połączenia z istniejąca już droga w Rybniku. Ważne będzie również przygotowanie 
inwestycji związanej z drugą częścią obwodnicy. Dodał, że nie oczekuje dzisiaj odpowiedzi. Program 
realizuje się dobrze i szkoda aby nastąpiły przerwy tylko z tego tytułu, że zabraknie nam terenów 
inwestycyjnych czy lokali mieszkalnych. Uznał więc, że budowanie strategii powinno następować 
szybciej. Szkoda też aby ta kadencja miała minąć tylko na przygotowaniu nowych rozwiązań.        

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt 
obrad . Następnie ponowił próbę zweryfikowania obecność na sesji radnego Piotra Klimy. Radny 
Piotr Klima potwierdził swoją obecność.  

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przedstawił radnym założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia 
projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Jednocześnie przekazał, że w 
ust. 2 pkt 1 uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
należy dopisać słowa „i przychodów”.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica zapytał o kwotę 75.000 zł przeznaczoną na strefę płatnego parkowania.  
 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że umowa jest skonstruowana 

podobnie jak to było poprzednio, z tym że środki trafią do PK i jest to związane z prowizją za obsługę
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strefy. Przy czym teraz ta prowizja jest dużo mniejsza. 
 Radny Marcin Fica zapytał czy wpływy ze strefy trafiają do budżetu miasta czy do PK.
 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że wpływy ze strefy są 

projektowane do budżetu miasta.   
 Radna Magdalena Kusy zapytała czy z formalnego punktu widzenia najpierw nie należy przyjąć 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi, a dopiero później zmienić budżet. 
 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że nie ma tu sprzeczności. 

Dodał, że jeżeli uchwała o udzieleniu pomocy nie zostałaby przyjęta, to środki te po prostu nie 
zostaną wydatkowane. Niemniej ujęcie tych środków w budżecie jest warunkiem koniecznym do 
podjęcia uchwały o udzieleniu pomocy. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Paweł Rycka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/330/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej z poprawką w uzasadnieniu. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Michał Kuliga, Paweł Rycka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/331/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
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6. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok.

 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska omówiła kwestie związane z 
przygotowaniem programu. Wskazała, że program na kolejny rok nie odbiega od programu obecnego.
Uściślono jedynie działania edukacyjne. Dodała, że program został skonsultowany i organizacje 
społeczne nie wniosły żadnych uwag, a program uzyskał pozytywną opinię Raciborskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego.    

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jarosław Łęski zwrócił uwagę, że w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta gdzie 
zamieszczane są protokoły z pracy Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego ostatni 
protokół jest z października 2019 r. Zapytał czy dokumenty z tego roku są gdzieś do wglądu czy też 
posiedzenia się nie odbywały.

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że spotkania rady odbywały się w sposób 
zdalny. Członkowie rady otrzymywali projekty uchwał do zaopiniowania i przedstawiali swoje 
opinie. Dodała, że w marcu został przyjęty program działania rady na ten rok, a wszystkie opinie rady
są zaewidencjonowane w wydziale.    

 Radny Jarosław Łęski poprosił o zamieszczenie tego w BIP-ie.
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że sprawdzi to i uzupełni BIP w tym zakresie. 
 Radna Anna Ronin zapytała o procedurę współpracy wydziałów przy przygotowaniu tego programu. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że Wydział Spraw Społecznych koordynuje tą 

współpracę. Co roku jest wysyłane zapytanie o zaplanowane kwoty oraz zadania przewidziane na 
kolejny rok programu. Wszystkie też organizacje, które współpracują z wydziałem otrzymują pismo o
tym aby zgłaszać uwagi i propozycje. Na bazie tych informacji wydział spraw społecznych 
przygotowuje program. Tak przygotowany program podlega konsultacjom z Raciborska Rada 
Działalności Pożytku Publicznego jak również jest zamieszczany  na BIP-ie w zakładce konsultacje 
społeczne.  

 Radna Anna Ronin zapytała czy organizacje społeczne zgłosiły jakieś uwagi. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że w tym roku Caritas Diecezji Opolskiej 

zgłosił propozycje zadań, które zostały ujęte w tym programie. Innych propozycji nie było. 
 Radna Anna Ronin zapytała o ilość organizacji pozarządowych w mieście. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że trudno jest określić dokładną liczbę samych

organizacji, niemniej tych współpracujących z wydziałem w 2019 roku jest 56.  
 Radna Anna Ronin zapytała czy urząd lub wydział organizuje spotkania z tymi organizacjami. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że w zakresie kultury i sportu organizacjami 

zajmuje się wydział edukacji, natomiast w zakresie spraw społecznych to wydział spraw społecznych 
kontaktuje się z zarządami tych organizacji na bieżąco. Dodała, że rok obecny jest dość specyficzny 
ze względu na pandemię. Skupiono się więc w większości na zadaniach wieloletnich. Dodała jednak, 
że ogólnego spotkania z organizacjami w tym roku nie udało się przeprowadzić, niemniej wydział jest
w stałym kontakcie z organizacjami realizującymi działania.    

 Radna Anna Ronin zapytała czy jest możliwość organizacji wspólnego spotkania dla przedstawicieli 
wszystkich organizacji. 

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że spotkania w tym roku nie było, a obecnie 
taką rolę pełni Raciborska Rada Działalności Pożytku Publicznego.  

 Radna Anna Ronin zapytała czy przed pandemia takie spotkania się odbywały. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że w zeszłym roku Raciborska Rada 

Działalności Pożytku Publicznego spotykała się raz na kwartał. W tym roku takich spotkań nie było. 
Dalej dodała, że rada skupia w sobie przedstawicieli organizacji z różnych obszarów.      

 Radna Anna Ronin zapytała na czym polega monitoring organizacji społecznych wymieniony w 
programie.

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że w tym rozdziale są zawarte mierniki, które 
w danym roku są zliczane. Dodała, że mierniki te zostały opisane w programie. 
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 Radna Anna Ronin zapytała w jaki sposób jest sprawdzane czy dane zadanie zostało wykonane 
zgodnie z wnioskiem. Wskazała, że organizacje przekazują sprawozdania, a urząd do 5 lat powinien 
sprawdzić daną organizację.  

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska potwierdziła, że organizacje składają sprawozdania, a 
urząd je sprawdza. Dodała, że jest na to 5 lat więc obecnie jest sprawdzany rok 2018.  

 Radna Anna Ronin zapytała czy u nas istnieje system wspierania inicjatyw społecznych i organizacji 
pozarządowych. 

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że jeżeli chodzi o takie centrum, to ono w 
Raciborzu nie funkcjonuje. 

 Radna Anna Ronin zapytała o bazę i mapę aktywności społecznej.
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że baza jest prowadzona w wydziale spraw 

społecznych. 
 Radna Anna Ronin zapytała o elementy nad którymi należy popracować jeżeli chodzi o współpracę. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że zawsze jest jakieś nowe pole do 

współpracy. Dodała, że ubolewa nad jednym, że organizacje nie zgłaszają nowych zadań. Dodała, że 
gdy chodzi o duże zadania to wydział jest zawsze w stałym kontakcie z ich realizatorem.   

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że po komisji oświaty nasunęła mu się myśl, aby umożliwić 
organizacjom współdziałającym z wydziałem spraw społecznych składanie ofert w formie 
elektronicznej, a nie tylko papierowej. Dodał, że takie formularze elektroniczne wprowadził już 
wydział edukacji kultury i sportu. Wskazał, że wersja elektroniczna jest lepsza zarówno dla 
wypełniających jak i przyjmujących. 

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska potwierdziła, że w tym roku pilotażowo generator 
wniosków WITKAC został uruchomiony w wydziale edukacji, kultury i sportu. W wydziale spraw 
społecznych nie zostało to wdrożone, ponieważ wydział był mocno zaangażowany w niesienie 
pomocy w czasie pandemii. choć był też taki plan. Dodała, że wydział będzie starał się wdrożyć ten 
system jak najszybciej, wymaga to jednak czasu. 

 Radny Stanisław Borowik zapytał ile pracowników liczy wydział spraw społecznych.
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że w  wydziale pracowników zajmujących się 

organizacjami społecznymi jest dwóch, przy czym w większość tego roku była obecna tylko połowa 
tego składu. 

 Radny Stanisław Borowik zapytał o możliwy termin wprowadzenia tego generatora wniosków. 
 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że będzie starała się, aby to stało się jak 

najszybciej, konkretnej daty jednak dzisiaj nie jest wstanie podać, bo nie wiadomo też kiedy będą 
ogłoszone konkursy w związku z obecną sytuacją epidemiczną. Przy normalnej sytuacji konkursy są 
ogłaszane na początku roku. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że nie jest to dobra wiadomość dla tych organizacji. Uznał, że 
współpraca obu wydziałów powinna doprowadzić do szybkiego uruchomienia tego programu, tak aby
można takie wnioski już składać w przyszłym roku. Wskazał, że bez tego obsługa wniosków będzie 
utrudniona.  

 Naczelnik Wydziału Iwona Trzeciakowska przekazała, że program nie wpływa na rozpatrzenie 
wniosków, bo bez względu czy to będzie wniosek elektroniczny czy papierowy to zostanie 
rozpatrzony. Dodała, że współpraca między wydziałami jest dobra i będzie to miała na uwadze.  

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że chodzi mu tylko o ułatwienie tej procedury. Dodał, że będzie 
w tej sprawie się przypominał. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że generalnie w tym roku także komisji oświaty było 
trudno spotkać się z organizacjami. Dodała, że komisja również będzie monitorowała wdrożenie tego 
programu. Następnie wskazała, że w mieście na pewno są potrzebne takie spotkania, o których 
mówiła radna Anna Ronin. Uznała więc, że raz w roku takie forum organizacji pozarządowych 
powinno się odbyć.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok 
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(po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/332/2020 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2021 rok.

7. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka przekazała, że w dniu dzisiejszym
radnym została przesłana autopoprawka przedmiotowej uchwały, która też jeszcze w dniu dzisiejszym
została skonsultowana z nadzorem prawnym. Następnie omówiła wprowadzone poprawki.   

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że Komisja GMOŚiBP odstąpiła od opiniowania przedmiotowej 
uchwały, natomiast Komisja RGBiF była za wycofaniem projektu przedmiotowej uchwały. Niemniej 
uznał, że w kontekście przedstawionej autopoprawki, opinie te zapewne byłyby inne.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że nie dla wszystkich zapisanych w § 2 frakcji odpadów określono 
pojemniki. Dodał, że w wielu przypadkach gruz jest wrzucany do zwykłych pojemników. Ponadto 
przekazał, że na osiedlach nie pojawiły się żadne informacje na temat terminu wystawiania odpadów 
wielkogabarytowych ani informacji o właściwej segregacji. Następnie przekazał, że z terminowością 
odpadów też jest różnie. Uznał, że mając na uwadze wysokość kar to chyba bardziej opłaca się firmie 
nie wysłać samochodu i zapłacić karę.   

 Kierownik Referatu Mariola Wierzbicka przekazała, że zapisy w tym paragrafie wynikają z ustawy. 
Dodała, że każda gmina indywidualnie buduje swój system w oparciu o te zapisy. Dalej wskazała, że 
w ocenie nadzoru prawnego jesteśmy jedną z nielicznych gmin, które tak często mają określony 
odbiór odpadów wielkogabarytowych z nieruchomości wielorodzinnych.    

 Radny Marcin Fica wskazał, że są też gminy, które nie pozwalają wystawiać wielkogabarytów i każą 
odstawiać je samemu na PSZOK. Dodał, że nie wyobraża sobie sytuacji, że odpady 
wielkogabarytowe byłyby odbierane rzadziej. Zapytał też czy jest możliwość zakupienia większej 
ilości pojemników do segregacji odpadów tzw. dzwonów czy też przestawienia tych dzwonów w inne
miejsce. Wskazał, również na przypadki, że wspólnoty rezygnują z ustawiania dzwonów na swoich 
terenach.  

 Kierownik Referatu Mariola Wierzbicka przekazała, że w ramach umowy takie przeniesienia będą 
realizowane. W zakresie rezygnacji wspólnot z dzwonów przekazała, że są to sporadyczne przypadki. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że dobrze, że dopisano pojemnik brązowy, którego wcześniej nie było. 
Dalej uznał, że opróżnianie koszy ulicznych raz w tygodniu jest ilością niewystarczającą.      

 Radny Mirosław Lenk zwrócił uwagę na zmianę dotyczącą odbioru gabarytów. Uznał, że bez 
konieczności zgłaszania na osiedlach domków jednorodzinnych zrobi się po prostu bałagan. 

 Kierownik Referatu Mariola Wierzbicka przekazała, że wcześniej było to określone, niemniej w 
orzecznictwie i w ocenie nadzoru prawnego tego typu zapisy w regulaminie nie są dopuszczalne. 
Dodała, że będzie to więc musiało być uregulowane w inny sposób. Informacje takie mogą zostać 
przekazane mieszkańcom np. w harmonogramach.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że musi to mieć jednak charakter wiążący dla mieszkańców, a 
harmonogram nie jest częścią regulaminu.

 Radny Marian Czerner podziękował za uwzględnienie jego uwag w tym regulaminie. Następnie 
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zapytał jaka była w starym regulaminie częstotliwość odbioru tekstyliów. Uznał, że wpisanie teraz 
terminu raz na kwartał spowoduje totalne przeładowanie tych pojemników.

 Kierownik Referatu Mariola Wierzbicka przekazała, że gdy chodzi o pojemniki zlokalizowane na 
terenie gminy to nadzór prawny narzucił nam wprowadzenie częstotliwości. Dodała, że to samo ma 
miejsce przy przeterminowanych lekach czy zużytych bateriach. Nadzór wskazał, że nie wystarczy 
podać lokalizację ale też częstotliwość. Ustalono więc, że wyjściowym, bezpiecznym zapisem będzie 
raz na kwartał.        

 Radny Marian Czerner przekazał, że ta częstotliwość do tej pory była zapisywana w harmonogramie 
realizacji usługi i było to chyba raz w miesiącu. Dobrze więc aby było to przypilnowane. Następnie 
zapytał o kwestię nieważności uchwały z tzw. małym regulaminem.  

 Kierownik Referatu Mariola Wierzbicka przekazała, że sprawa nieważności tej uchwały została 
zaskarżona do sądu. Uchwały te idą więc swoim tokiem, niemniej obie powinny wejść w życie z 
dniem 1 stycznia 2021 r. Dodała, że wówczas mały regulamin został unieważniony tylko dlatego, że 
odnosił się do zapisów regulaminu, który też został unieważniony. Rozstrzygnięcie odnoszące się do 
małego regulaminu zostało więc zaskarżone, bo nadzór prawny nie wskazał żadnych uchybień w 
samej treści uchwały.  Na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć jakie będą dalsze losy uchwały z małym
regulaminem. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Racibórz (po autopoprawce i konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (1)
Marcin Fica
NIEOBECNI (3)
Józef Galli, Piotr Klima, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/333/2020 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Racibórz.

8. Uchwała w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że projekt przedmiotowej uchwały był  
omawiany na dwóch komisjach. Miasto tworząc system gospodarowania odpadami postanowiło w 
roku 2012, że w systemie ma znaleźć się część obligatoryjna jak i część fakultatywną czyli odpady 
pochodzące z nieruchomości niezamieszkałych. Chodziło więc o to aby był to system kompleksowy. 
Niemniej wskazał, że była to decyzja podjęta na tamten stan prawny, a w 2019 r. nastąpiły radykalne 
zmiany w ustawie. Została więc określona konkretna stawka za odbiór odpadów z nieruchomości 
niezamieszkałych. Poza tym ustawodawca pozwolił właścicielom nieruchomości w dowolnym 
momencie opuścić ten system. Może ostatecznie spowoduje to niezbilansowanie się systemu. Po 
drugie narzucona odgórnie stawka jest niższa niż ta jaką mieszkańcy ponosili w naszym systemie i 
jest to przeszło 30 % spadek dochodów naszego systemu. Ideą zaś jest to, aby ten system się 
bilansował. Ktoś więc ten niedobór będzie musiał zrekompensować i w tym przypadku będą to 
mieszkańcy. Dodał, że podobny projekt uchwały pojawił się już w maju, ale po komisji odstąpiono od
dalszego jego procedowania. Wskazywano wówczas na potrzebę przeprowadzenia analizy. Dodał, że 
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analiza taka został wykonana i następnie przedstawił radnym jej główne dane. Podsumowując 
przekazał, że po zastosowaniu ustawowej stawki można spodziewać się deficytu systemu na poziomie
879.195,14 zł. Przeliczając to na uczestników systemy wychodzi, że każdy będzie musiał dopłacić 
dodatkowo 20 zł rocznie. Wskazał więc, że w tej propozycji uchwały chodzi tylko o urealnienie 
systemu. Pozostawienie w systemie nieruchomości niezamieszkanych spowoduje potrzebę 
zbilansowania systemu i wprowadzenie podwyżki opat o ok. 2 zł na miesiąc na osobę. Uznał więc, że 
radni powinni to mieć na uwadze. Dalej uznał, że można się spodziewać, że niektóre podmioty będą 
starały się w inny sposób rozwiązać problem, trudno jest jednak dzisiaj określić skalę takiego 
zjawiska. Na pewno będzie się obserwować też to co dzieje się w innych samorządach. W związku z 
tym należy również założyć potrzebę częstszych kontroli Straży Miejskiej. Uznał, że gdy radni będą 
głosować za odrzuceniem tej uchwały to w następstwie tego powinni później zagłosować za 
podwyżką.                 

 Radny Marcin Fica zapytał czy wystąpiono do rządu o rekompensatę w związku z obniżeniem tej 
opłaty. Dalej zapyta jakie konsekwencje grożą miastu gdy nie dostarczy 20 tyś ton odpadów na 
RIPOK.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że dyskusja trwa od samego początku, 
gdy zmiana ustawy weszła w życie. Uznał, że jedna gmina wobec rządu nie ma siły przebicia i 
rozmowy oraz działania są prowadzone poprzez organizacje samorządowe. Było więc oczekiwanie, 
że zostanie to w tym roku zmienione. Dodał, że w październiku ukazała się nowelizacja ustawy, 
niemniej nie zawiera ona tej kwestii. Można mieć jedynie nadzieję, że w przeszłości zostanie to 
uregulowane. Póki co należy więc dostosować się elastycznie do systemu.      

 Radny Marcin Fica zapytał czy w tej sprawie miasto wysyłało pisma. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie polega to na tym, że każdy 

samorząd będzie korespondował z rządem. Wskazał, że to odbywa się na poziomie organizacji 
samorządowych. Dodał, że miasto indywidualnie nie występowało bo liczono na to, że to rozwiązanie
nastąpi. Dlatego też szuka się optymalnych rozwiązań. 

 Radny Marcin Fica uznał, że optymalnym rozwiązanie byłoby zwrócenie się do rządu o zmianę 
stawki. Dodał, że może należało skorzystać z pomocy ministra, raciborzanina. Dalej zapytał czy 
miasto przewiduje wprowadzenie algorytmu liczącego użytkowników systemu jaki zastosowano już 
w innych miastach.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że zwrócenie się do rządu nie zmieni 
stawki. Dodał, że w tej sprawie osobiście spotkał się z dyrektor departamentu odpadów w 
ministerstwie. Zalecano wówczas trochę poczekać. Gminy czekały pół roku, ale oczekiwanych zmian 
nie ma, być może te zmiany jednak nastąpią. Uznał jednak, że na ten moment proponowane 
rozwiązanie wydaje się być najlepsze dla mieszkańców. W zakresie algorytmu przekazał, że nie jest 
to przedmiotem tej uchwały. Uznał, że ten temat można omówić na jednym z następnych posiedzeń 
komisji gospodarki miejskiej. W kwestii konsekwencji niedostarczenia 20 tyś ton odpadów na RIPOK
przekazał, że w 2019 roku strumień odpadów osiągnął łącznie 20532 tony i obserwuje się, że co roku 
ok. 3,5% wzrasta ilość odpadów. W tym roku spodziewamy się, że będzie to 21200 ton, a w roku 
2021 prognozuje się, że będzie to 21900 ton. Mając na uwadze, że  systemu może odejść ok. 2500 ton
odpadów to miasto znajdzie się poniżej tego limitu. Dodał, że może to prowadzić do powstania 
dodatkowego kosztu, w przeliczeniu na mieszkańca byłoby to 18 groszy. Wskazał jednak, że to może 
być kwestia tylko jednego roku, bo w dłuższej perspektywie strumień odpadów będzie dalej rósł.        

 Radny Marian Czerner przekazał, że na komisjach dość długo dyskutowano na ten temat, a póki co 
tych opinii nie przedstawiono. Dalej przekazał, że z niektórymi argumentami zastępcy prezydenta 
miasta się zgadza, z niektórymi jednak nie. Wskazał, że ilość mieszkańców nam cały czas maleje, a 
ilość rośnie, co jego zdaniem wskazuje, że jest tu coś nie tak. Dodał, że aby to ogarnąć niezbędny jest 
algorytm, o którym mówił na komisji gospodarki. Prawdą jest, że nie jesteśmy wstanie oszacować tej 
części systemu z nieruchomości niezamieszkałych, bo nie mamy dokładnych danych. Dalej wskazał, 
że podmioty mogą odejść z systemu nie pytając nas o zdanie. Niepodejmowanie tej uchwały też daje 
im taką możliwość. Dodał, że rozliczenia z nieruchomości niezamieszkałych są realizowane różnie. 
Faktem jest ustawowe obniżenie opłaty, niemniej są zapowiedzi z tego miesiąca, że wprowadzone 
zostaną zmiany ustawy tak aby od nowego roku stawkę podnieść. Dodał, że aby spinało się to w 
naszym systemie opłata ta musiałaby wynieść ok. 140 zł. Liczy więc na właściwe podejście 
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ministerstwa do tego problemu, bo dotyczy to bardzo wielu gmin w kraju. Najważniejsze jest też to, 
aby z systemu gospodarowania odpadami nie wykluczać spółek komunalnych. Bardzo istotne jest też 
wykorzystanie algorytmu do wyłapania tych, którzy nie płacą. Szacunki mówią o 5 -7 tys. osób. 
Dodał, że w przypadku zejścia poniżej 20 tyś ton odpadów, koszty tak czy inaczej będą pokryte przez 
mieszkańców. Wskazał, że obecny niedobór też pokrywają mieszkańcy. Być może więc stawka 
jednostkowa będzie musiał wzrosnąć, oby nastąpiło to jednak jak najpóźniej. Pozbywanie się 
nieruchomości niezamieszkałych pozbawi nas możliwości ściągnięcia większej opłaty. Dodał, że w 
zakresie algorytmu złoży pisemną interpelację, o czym poinformuje na końcu sesji. Podsumowując 
przekazał, że jest przeciwny temu projektowi uchwały.                  

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że w tych wyliczonych danych jest bardzo dużo niewiadomych i 
tym samym istnieje duże prawdopodobieństwo błędu. Za radnym Marianem Czernerem przekazał, że 
ściągalność opłaty to podstawa i kierunek w jakim powinno się pójść. Uznał, że dobrowolność dla 
firm może doprowadzić do powstawania dzikich wysypisk, co też podroży system. Uznał, że 
połączenie ściągalności z obowiązkiem wypełni brakującą różnicę. Podsumowując przekazał, że nie 
poprze przedmiotowej uchwały.      

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały negatywnie.  

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały negatywnie.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że odpowiadając radnemu Marianowi 
Czernerowi przyznał, że ilość mieszkańców maleje. Prowadzi się jednak intensywne działania aby 
tego systemu pilnować. Uszczelnianiem systemu zajmuje się wydział. Na ile jest to skuteczne nie 
chce się dzisiaj wypowiadać. Uszczelnienie systemu na pewno polepszy sytuację, nie zmienia to 
jednak kwestii odpadów z nieruchomości niezamieszkałych, bo dalej system będzie miał deficyt. 
Wskazał, że nie można liczyć na system, który będzie w 100% szczelny. Dalej wskazał, że co roku 
ilość odpadów rośnie i nie jest to tylko nasza obserwacja ale to dane statystyczne ogólnopolskie. W 
kwestii szacunkowych wyliczeń przekazał, że swego czasu gmina pozbyła się władztwa w zakresie 
odpadów poprzez prywatyzację tego elementu. Wskazał jednak, że te szacunki są oparte na 
wiarygodnych danych. Dalej przekazał, że przedstawione dzisiaj dane analizy przesłał do radnego 
Marianowi Czernerowi już w maju, ale nie otrzymał żadnej zwrotnej informacji. Poprosił więc 
radnych o rozwagę przy głosowaniu, wskazując, że głosując dzisiaj za odrzuceniem tej uchwały w 
następstwie doprowadzi się do podwyżki opłat, którą to ci radni powinni później poprzeć.          

 Przew. RM. Leon Fiołka przytoczył informacje jakie znalazł na temat zastosowanego w Świdniku  
algorytmu. Wskazał, że najczęściej przekłamania danych w deklaracjach dotyczą budownictwa 
wielorodzinnego w zarządzie wspólnot i spółdzielni.    

 Radna Anna Ronin wskazała, że w poprzedniej kadencji wielu obecnych na sali radnych było 
przeciwnych wprowadzanym wówczas podwyżkom. Dodała, że odrzucenie tej uchwały spowoduje 
przygotowanie uchwały o kolejnej podwyżce opłat, która będzie trzeba podjąć. Uznała więc, że 
wszyscy radni mają więc świadomość tego, że mieszkańcy będą musieli do tego systemu dołożyć. 
Poprosiła więc aby wziąć to pod uwagę.  

 Radna Anna Szukalska przekazała, że w poprzedniej kadencji wnosiła o szukanie innych systemów 
naliczania opłat, uczestniczyła też w pracach specjalnej komisji. Wskazała więc, że na pewno są inne 
sposoby i rozwiązania.      

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
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PRZECIW (13)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada nie podjęła Uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 września
2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład zasobu Gminy 
Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład zasobu 
Gminy Miasta Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/334/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w 
skład zasobu Gminy Miasta Racibórz.

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
października 2017 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali
mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
października 2017 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali 
mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
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ZA (19)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/335/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 25 października 2017 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na 
rzecz najemców lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu w rejonie ul. Mikołowskiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu w rejonie ul. Mikołowskiej (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/336/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu w rejonie ul. 
Mikołowskiej.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu w 
rejonie ul. Mikołowskiej oraz w rejonie ul. Piaskowej i w obrębie Płonia.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy sprawdzono, to czy jedna z tych działek rzeczywiście nachodzi na 
teren wyznaczony pod Regionalną Drogę Racibórz - Pszczyna. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że sprawdzono to i w ok. 1/3 ta działka 
znajduje się pod planowanym przebiegiem RDRP.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
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przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu w rejonie ul. Mikołowskiej oraz w rejonie ul. Piaskowej i w obrębie Płonia. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Anna Szukalska, Michał Szukalski
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/337/2020 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu w rejonie ul. Mikołowskiej oraz w rejonie ul. Piaskowej i w obrębie Płonia. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Ludwika Waryńskiego 16-18.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Ludwika Waryńskiego 16-18. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/338/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Ludwika Waryńskiego 
16-18. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Sosnowieckiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Sosnowieckiej. 
Wyniki głosowania
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/339/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do 
„gminnego zasobu nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu 
przy ulicy Sosnowieckiej. 

15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF w głosowaniu nie rozstrzygnęła o sposobie 
zaopiniowania przedmiotowej uchwały. 

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że rozmawiała dzisiaj ze starostą i okazało się, że ani 
starosta ani wicestarosta nic nie wiedzieli o tej uchwale i że starosta nie zwracał się do miasta o takie 
wsparcie. Starosta wiedział tylko o wniosku miasta do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego o wykonanie zastępcze.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wyjaśnił, że sytuacja jest jasna i klarowna, gdyż PINB działa w 
ramach budżetu starostwa powiatowego, niemniej inspektor podlega wojewodzie, a nie staroście. 
Wskazał, że środki na to zadanie muszą przejść przez budżet starostwa i w tej sprawie do urzędu 
miasta zwrócił PINB. Wskazał, że wszyscy mają świadomość jak ta nieruchomość wygląda i że ilość 
interwencji była tam zatrważająca. Dodał, że ustalono, że w przypadku prawnych możliwości 
wydania decyzji o wykonawstwie zastępczym to miasto będzie w tym partycypowało. Chodziło w 
tym przypadku o bezpieczeństwo mieszkańców. Wskazał, że sam starosta nie za bardzo musi o tym 
wiedzieć gdyż w tej sprawie nie podejmuje żadnej decyzji.       

 Radna Anna Szukalska uznała, że jest to trochę niepoważne traktowanie, bo mówi się tutaj o pomocy 
dla powiatu.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wystąpiła do miasta jednostka podległa powiatowi, 
więc środki, które ewentualnie rada przeznaczy muszą zostać przekazane tej jednostce poprzez budżet
powiatu. Trudno tu więc mówić o jakimś uchybieniu. Mając zaś na uwadze celowość, to nie wydaje 
mu się, aby ktokolwiek na tej sali i z mieszkańców nie chciałby, aby ten problem rozwiązać. Wskazał,
że na to rozwiązanie czeka się już wiele lat.          

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił treść uzasadnienia przedmiotowej uchwały, która wyjaśnia kto 
wystąpił z tym wnioskiem do miasta. 

 Radna Krystyna Klimaszewska (Ad Vocem) przekazała, że rozumie treść uzasadnienia, rozumie też 
kwestie potrzeby zabezpieczenia tego obiektu. Niezależnie od tego uznała jednak, że starosta 
powinien wiedzieć o planach prezydenta.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wyjaśnił, że PINB jest autonomiczny w podejmowaniu decyzji. 
Dodał, że jeszcze jakiś czas temu był podporządkowany staroście, ale teraz bezpośrednim 
przełożonym PINB jest wojewoda. Dodał, że PINB zwrócił się do  nas o wsparcie i ma nadzieje, że 
wsparcia tego udzielimy. Dalej wskazał, że budżet PINB jako zadanie zlecone jest w ramach budżetu 
powiatu, a w związku z tym, że środki te muszą być przeznaczone na konkretny cel, to powiat nie 
może zrobić nic innego, jak tylko przekazać je na potrzeby PINB. 

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przekazała, że dla niej również oczywiste są argumenty natury 
bezpieczeństwa. Zaapelowała jednak o dialog ze wszystkimi.   

 Radny Stanisław Borowik wskazał, że nie wiadomo dalej jak stary szpital ma zostać zabezpieczony. 
Wskazał, że obiekt jest bardzo obszerny i jest tam kilka wejść. Uznał, że wykładanie środków tylko 
dlatego, że zwrócił się do nas PINB jest trochę wątpliwe. W uzasadnieniu uchwały brakuje mu więc 
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konkretnego kosztorysu, dlatego też będzie głosował przeciwko. Zapytał też czy to zadanie ma 
wesprzeć tylko miasto, czy starostwo też coś doda. Uznał, że najlepiej wycofać ta uchwałę i 
przygotować ją  tak jak należy.

 Radna Anna Ronin uznała, że jest to odwracanie kota ogonem, bo albo mówi się o kwestiach 
formalnych i przecinkach albo mówi się o bezpieczeństwie. Od lat radni, również radni tej kadencji 
interpelowali o to aby zabezpieczyć stary szpital. W czasie debaty nad raportem o stanie gminy radni 
opozycyjni nie dali wotum zaufania prezydentowi miasta m.in. za to właśnie. Przytoczyła w tym 
miejscu wypowiedź radnego Marcina Ficy. Zaapelowała więc o konsekwencje radnych.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że zasada powinna być prosta, ten kto ma to za zadanie ten płaci. 
Rzeczywiście więc PINB jako administracja zespolona jest podległy wojewodzie, a tylko kadrowo 
staroście. PINB więc powinien to zabezpieczenie z własnych środków, które otrzymuje od wojewody.
Niestety PINB tych środków nie ma. PINB może jednak wystąpić o pomoc do każdego organu. Z 
reguły przy wykonawstwie zastępczym występuje do miasta. Wystąpienie do powiatu najczęściej 
kończy się odmową. Przypomniał, że tak też było w sytuacji pożaru na Brzeziu. Mimo deklaracji, 
koszty akcji gaśniczej i koszty zabezpieczenia tego budynku poniosła gmina. Uznał, że starosta może 
to zrobić podobnie jak może to zrobić prezydent. Uznał, że zadanie jest ważne i istotne dla 
mieszkańców miasta ale też i powiatu. Zasadne więc były pytania na komisji budżetu czy może zrobić
to powiat. Na komisji nie informowano radnych, że starosta o tym nic nie wie. Uznał, że starosta 
powinien się tym jednak zainteresować. Wskazał, że to powiat sprzedał budynek starego szpitala i to 
powiat zarobił na tym duże pieniądze. Co więcej miasto podarowało powiatowi teren od strony ul. 
Opawskiej, tak aby można było tą nieruchomość sprzedaż. Uznał więc, że powiat jak nie 
samodzielnie to wraz z gminą powinien zabezpieczyć środki na to wykonawstwo zastępcze. Dziwi go 
więc postawa starosty. Uznał więc, że tym razem powinien to zrobić PINB albo ze środków 
własnych, albo to powinien zrobić powiat.        

 Radny Marcin Fica odnosząc się do słów radnej Anny Ronin przekazał, że nie chodziło mu wówczas 
aby to prezydent miasta zabezpieczał stary szpital ale o to takie działania, które pozwolą szpital 
zabezpieczyć. Chodziło o wystąpienie do wojewody o zabezpieczenie tego budynku. Zapytał 
następnie czy właściciel płaci podatek od nieruchomości i czy cały obiekt ma być zabezpieczany, czy 
też tylko jedna część. 

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) wskazała, że budynek starego szpitala jest w takim stanie od wielu, 
wielu lat, kiedy radny Marcin Fica i radny Mirosław Lenk byli przy władzy. Zapytała dlaczego wtedy 
nie toczyły się postępowania i dlaczego wtedy to zaniedbano. Nie dano wotum zaufania obecnemu 
prezydentowi m.in. za to, że nie zabezpieczono szpitala, a gdy chce się pomóc to jest sprzeciw. 
Uznała więc, że nie chodzi tu o kwestie formalne ale o całkiem coś innego.    

 Radny Jarosław Łęski wskazał, że radni tutaj się kłócą aż w końcu dojdzie tam do tragedii. Uznał, że 
jeżeli jest możliwość zabezpieczenia tego obiektu to nie należy prowokować wystąpienia takich 
sytuacji. 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) odpowiadając radnej Annie Ronin przyznał, że ten szpital 
wygląda tak od bardzo wielu lat, również wtedy gdy on był prezydentem miasta. Dodał, że 
podejmował również wiele działań związanych z zabezpieczeniem szpitala. Głównym jednak 
problemem, co można sprawdzić u konserwator zabytków, był brak decyzji PINB-u. PINB obawiał 
się wydać decyzję o zastępczym zabezpieczeniu, obawiał się, że strona się odwoła i PINB będzie 
musiał ponosić tego koszty. Obecnemu prezydentowi udało się doprowadzić do tego, że PINB wydał 
tą decyzję i to uznał za dobry krok. Nie należy więc pytać czy szpital trzeba zabezpieczyć czy nie, bo 
szpital trzeba zabezpieczyć. Pytanie jest inne, dlaczego znów my mamy dopłacać. Może dlatego, że 
wszyscy zwyczajnie się już do tego przyzwyczaili. Wskazał, że prezydent miasta czuje taki 
obowiązek i za to go nie potępia.  Należy jednak spróbować zainteresować tym tematem starostę, a 
jak dołoży przynajmniej połowę to on wtedy zmieni zdanie.  

 Radna Anna Szukalska wskazała, że potrzeba 40.000 zł, miasto da 20.000 zł. Zapytała więc czy 
starosta dołoży się czy nie. Uznała więc, że te kwestie należało uzgodnić, bo tak naprawdę wszystkim 
powinno zależeć na rozwiązaniu tego problemu. Zapytała też w jaki sposób technicznie zostanie to 
zabezpieczone i jaka jest pewność, że i te zabezpieczenia nie zostaną zdewastowane.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do podniesionych przez radnych spraw przekazał, że 
jest zdziwiony, że radny Stanisław Borowik, strażak, człowiek zawsze martwiący się o 
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bezpieczeństwo tutaj jest skłonny zwlekać z zabezpieczeniem tego obiektu. Dodał, że nie występował 
do wojewody by dodatkowo nie przeciągać tego. Wskazał, że wystarczy czekania i wystarczy 
przekomarzania się, przepychania między organami samorządu. Uznał, że jest teraz realna szansa na 
zrealizowanie tego zabezpieczenia. Chodzi więc o trwałe, zamurowanie wszystkich otworów do 
poziomu parteru włącznie. Podobnie jak to jest z kamienicą obok Lidla przy ul. Opawskiej. W 
kwestiach własnościowych budynku szpitala przekazał, że jest on we władaniu 2 właścicieli. Od 
strony parku jest nowy właściciel, a od strony ul. Bema pozostaje ten sam właściciel, przy czym z 
właścicielem żadnego kontaktu nie ma  i nie ma możliwości wpłynięcia na właściciela, aby cokolwiek
z tą częścią zrobił. Pojawiają się licytacje komornicze, ale nie ma zainteresowania kupnem. Dodał, że 
czekamy już wiele lat, aby obiekt ten został zabezpieczony. Dodał, że pierwszą rozmowę z PINB 
odbył rok temu, później były naciski, prośby, błagania i w końcu PINB wydał decyzję. Jest więc 
realna szansa pójść dalej i zabezpieczyć obiekt, który stoi w centrum miasta i który powinien być 
wyrzutem sumienia dla wszystkich którzy przez tyle lat nie potrafili w tej sprawie nic zrobić. Dodał, 
że to teraz radni muszą rozstrzygnąć czy ważne jest dla nich bezpieczeństwo mieszkańców czy też 
odłożą to na kolejne miesiące czy lata.      

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał ile to ma kosztować. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że kwota jaka pojawiła się w piśmie PINB-u to jest 

kwota 21 tys. zł.  
 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że nie mówił o odłożeniu tego na kilka lat ale o 

poznaniu faktycznego kosztorysu. Wskazał, że nie wyobraża sobie zabezpieczenia tego budynku za 
kwotę 21 tys. zł. Uznał więc, że sprawę można odłożyć na miesiąc, czy dwa aby PINB przedstawił 
kosztorys robót. Na razie nie wiemy co sądzi o tym starosta, ani wojewoda, do tego dochodzą jeszcze 
kwestie konserwatorskie. 

 Radny Michał Szukalski z uwagi, że pominięto starostę, że pominięto wojewodę zgłosił wniosek 
formalny o wycofanie tego punktu z obrad. Dobrze też aby prezydent najpierw porozmawiał o tym ze 
starosta i wojewodą 

 Radny Marian Czerner przekazał, że szkoda, że starosta nie wie o tej sprawie i tak w zasadzie nikt nie 
dał mu możliwości wykazać się w tej sprawie. Być może pokrył by w całości koszty zabezpieczenia 
tego obiektu, tym bardziej, że wcześniej starosta był jego właścicielem.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że oczywiście można odłożyć głosowanie, można 
zwlekać i można zadawać pytania, ale można też odważnie podjąć decyzję i zrobić coś co przez wiele
lat się nie udawało. Być może też powiat będzie chciał w tym partycypować, niemniej mając 
stosunkowo krótkie doświadczenie, ma świadomość tego, że w takich wypadkach powiat nie jest 
skory do tego, aby swoje środki angażować. Inaczej będziemy pisać pisma, czekać na odpowiedzi, a 
obiekt dalej będzie zagrażał bezpieczeństwu mieszkańców. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że do dyskusji zgłosiło się jeszcze kilku radnych. 
 Radny Mirosław Lenk wskazał, że wniosek formalny ma pierwszeństwo.    
 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusję.
 Radny Michała Szukalski przekazał, że nie trzeba żadnych pism, a wystarczy zadzwonić i nie jest to 

taki problem, więc nie powinno się z tego robić takiego dramatu.
 Radna Krystyna Klimaszewska uznała, że wystarczy jeden miesiąc, aby się dogadać. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że nie udzielał radnym głosu, ale w takim wypadku udzieli jeszcze

głosu prezydentowi miasta. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że oczywiście wiele rzeczy można zrobić telefonicznie. 

Dodał, że jakieś tam naciski poprzez starostę również wywierał. Koniec końców, mając na uwadze 
dzisiejszą dyskusję, radni i tak będą domagali się jakiś dowodów, że takie działania podjął. Stąd też 
przekazał, że będzie się posiłkował korespondencją urzędową.    

 Przew. RM Leon Fiołka poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Michała Szukalskiego.
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu z porządku 
obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
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ZA (12)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (8)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada wycofała Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu z porządku 
obrad.

 Radny Marian Czerner wskazał, że w wynikach powyższego głosowania widniej, że jest przeciw, a 
był za wycofaniem uchwały. Wskazał, że to głosowanie jest niespójne z jego wypowiedzią, dlatego 
też wniósł o zmianę tego w wynikach głosowania.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że ta uwaga zostanie zapisana w protokole, gdyż po głosowaniu 
nie ma już możliwości zmiany wyników.   

16. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/340/2020 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w 
Raciborzu. 

17. Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał czy teraz wszyscy mieszkańcy będą musieli na nowo wypełnić deklaracje.
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 Naczelnik Wydziału Komunalnego Mariola Wierzbicka przekazała, że wypełnienie nowych 
deklaracji będzie wymagane jedynie wtedy gdy zmienią się dane. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/341/2020 w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Królewskiej.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Następnie radna zwróciła się do Przew. RM aby ten zwrócił się do radnych 
by włączyli kamery. Uznała to za niepoważne traktowanie pozostałych radnych.  

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że radni słyszeli prośbę radnej Anny Wacławczyk i niemniej poprosił 
o włączenie kamer, bo inaczej będzie musiał zweryfikować obecność. Następnie z uwagi na 
pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Królewskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/342/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bezprzetargowym na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu 
przy ul. Królewskiej. 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Krętej 1.
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 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Krętej 1. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/343/2020 w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Krętej 1. 

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Nowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Nowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/344/2020 w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Nowej.

21. Uchwała w sprawie ustanowienia znaku promocyjnego Miasta Racibórz.

 Rzecznik Prasowy Lucyna Siwek przekazała, że znak promocyjny – logo jest miastu potrzebne. Logo 
ma znacznie szersze zastosowanie niż herb. Poprzednie logo przestało obowiązywać we wrześniu. 
Prace nad nowy logiem zaczęły się w 2018 r. Powstały wtedy 4 propozycje, ale nie spodobały się 
mieszkańcom. Punktem wyjścia dla stworzenia nowego logotypu był herb. Zamysłem było więc 
przygotowanie loga wraz z księgą wizualizacji. W efekcie konsultacji wybrano firmę Pana Zbigniewa
Górala. Efektem pracy jest logotyp dzisiaj przedłożony do przegłosowania. Wskazała, że oprócz 
formy podstawowej jest też forma alternatywna, określono proporcje i kolorystykę oraz przykładowe 
sposoby prezentacji na różnych elementach i tłach.   
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 Pan Zbigniew Góral uznał, że zaprezentowano już chyba wszystkie informację, poprosił więc o 
pytania.

 Przew. RM Leon Fioła zapytał co przyświecało idei powstanie tego loga. 
 Pan Zbigniew Góral przekazał, że logo zostało zbudowane na herbie, gdyż herb jest postrzegany jako 

znak miasta. Chodziło też aby znak ten stosować na różnych produktach, ponieważ herb jest znakiem 
bardziej urzędowym, uroczystym. Logo służy ku temu, aby miasto wypromować i zareklamować. 
Dodał, że generalnie jest to trend, aby wykorzystywać do loga herb. Wskazał, że zastosowanie innego
znaku mogłoby spowodować odrzucenie go przez społeczeństwo. Lepiej trzymać się tego z czym 
miasto jest już kojarzone. Chodzi też o to, aby to było nowoczesne i lekkie.  

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że podoba mu się taka awangarda. Miał też okazję zapytać 
innych artystów grafików co sądzą o tej propozycji loga i odpowiedzi były pozytywne. Dodał, że 
będzie głosował za przyjęciem tego znaku promocyjnego miasta.

 Pan Zbigniew Góral przekazał, że przygotowany projekt został skonsultowany na ogólnopolskim 
forum grafików, gdzie uzyskał 88 pozytywnych opinii. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że  Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Dalej wskazała, że podoba się jej nowoczesna forma i szeroka możliwość 
jego zastosowania, co pozwoli promować nasze miasto.  

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF po dyskusji zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały negatywnie. 

 Radny Marian Czerner przekazał, że na komisji budżetu wstrzymał się od głosu, niemniej po 
dzisiejszej prezentacji zobaczył, że tak naprawdę może to logo współgrać z nowoczesnością. 

 Radna Anna Ronin odczytała fragment artykułu ze strony polityka.pl. Następnie uznała, że Racibórz 
stać na profesjonalizm i spójność.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że przychyla się do zaprezentowanego projektu loga. Wskazał, że w 
2013 roku Rada określiła, że herb i flaga miejska mogą być wykorzystywane tylko w sposób 
pozwalający na okazanie im należytej czci i szacunku. Natomiast logo będzie można umieszczać na 
miejscach, na których niekoniecznie herb czy flaga mogłyby być umieszczane. Pozwoli to więc na 
dużo większą swobodę w promowaniu symboli miasta. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustanowienia znaku promocyjnego Miasta Racibórz (po konsultacjach).
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/345/2020 w sprawie  ustanowienia znaku promocyjnego Miasta 
Racibórz.

22. Uchwała w sprawie przyjęcia Stanowiska na temat ewaluacji wdrażania uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego Nr V/36/1/2017 z dnia 7 kwietnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na 
obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 
spalanie paliw.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Stanowiska na temat ewaluacji wdrażania uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego Nr V/36/1/2017 z dnia 7 kwietnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na 
obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 
spalanie paliw. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (1)
Marian Czerner
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/346/2020 w sprawie przyjęcia Stanowiska na temat ewaluacji 
wdrażania uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego Nr V/36/1/2017 z dnia 7 kwietnia 2017 r. w 
sprawie wprowadzenia na obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, 
w których następuje spalanie paliw. 

23. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Paweł Rycka
NIEOBECNI (2)
Józef Galli, Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/347/2020 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 

24. Uchwała w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił treść uzasadnienia przedmiotowej uchwały. Następnie poprosił 
przew. komisji rewizyjnej o zaproponowanie terminu przeprowadzenie tej kontroli. 

 Radna Anna Szukalska zapytała obsługę prawną czy można wskazać termin przyszłoroczny przed 
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ustaleniem planu pracy komisji. 
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że wydaje się, że nie ma żadnych przeciwwskazań w określeniu

terminu przyszłorocznego. Dodał, że należy też wziąć pod uwagę sytuację w jakiej funkcjonują 
wszystkie organy gminy. Racjonalne jest wskazanie terminu w jakim komisja będzie wstanie 
przeprowadzić tą kontrolę. Może to być koniec I lub II kwartału przyszłego roku.     

 Radna Anna Szukalska przekazała, że nie ma jeszcze ustalonego planu kontroli na 2021 r. i zapytała 
czy dzisiaj określenie terminu tej kontroli pod względem prawnym będzie prawidłowe. 

 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że określony zostanie termin końcowy, a w którym terminie 
komisja tego dokona będzie zależało od komisji. 

 Radna Anna Szukalska poprosiła, aby w kwestii terminu  wypowiedzieli się też pozostali członkowie 
komisji rewizyjnej.  Dodała, że może to być I kw. 2021 r. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że dostosuje się do terminu wskazanego przez przew. Komisji.  
 Radna Anna Ronin przekazała, że I kw. jest jak najbardziej dogodnym terminem.
 Radna Ludmiła Nowacka przychyliła się do zaproponowanego terminu. 
 Radny Jarosław Łęski uznał, że to Rada Miasta powinna określić termin. Może też Rada uznać, że 

kontrola powinna zostać przeprowadzona niezwłocznie. 
 Radna Anna Szukalska uznała, że nic nie szkodzi, aby określenie terminu nastąpiło z inicjatywy 

komisji, rada zaś i tak będzie głosowała uchwałę. Wskazała, że z uwagi na trudne warunki, komisja 
ma opóźnienia. Dalej wskazała, że w jej ocenie nie ma potrzeby przyśpieszać tej kontroli. 

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że dobrze by było, aby był to realny termin.
 Radna Anna Szukalska uznała, że kompromisem będzie wpisanie terminu na koniec I kw, nic nie stoi 

na przeszkodzie, aby komisja dokonała kontroli wcześniej. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak innych propozycji zarządził głosowanie uchwały wraz z 

dopisaniem wskazanego terminu.   
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta  
Racibórz z dopisanym terminem do końca 1 kwartału 2021 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (3)
Józef Galli, Piotr Klima, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIV/346/2020 w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję 
Rewizyjną Rady Miasta Racibórz.

25. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Przew. RM Leon Fioła przedstawił treść listu jak wystosował do radnych pan Michał Fita. Dodał, że 
list ten został rozesłany radnym. Na koniec w imieniu wszystkich radnych przekazał podziękowania.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedłożył bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przekazał podziękowania dla 
pana Michała Fity za dwa lata współpracy. Podobnie też dziękując za współpracę odniósł się do 
decyzji radnego Józefa Galli, który zrezygnował z mandatu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu.  
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26. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił radnym informacje z analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez radnych i pracowników urzędu za 2019 r. zgodnie z przepisami ustawy o 
samorządzie gminnym. Przedmiotowe informacje zostały przekazane przez wojewodę 
przewodniczącego rady, prezydenta miasta i naczelnika urzędu skarbowego. Następnie przekazał, że 
tradycyjnie jak co roku w biurze rady można pobrać znicze, by zapalić na grobach samorządowców. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w nawiązaniu do wystąpienia dyrektor sanepidu przekazał, że straż 
miejska pomaga przy punkcie pobrań wymazów, wydział spraw społecznych wraz z ośrodkiem 
pomocy społecznej realizuje pomoc osobom powyżej 70 roku życia. Dodał, że dosyć ciężka jest 
sytuacja w Urzędzie Stanu Cywilnego gdzie prawie wszystkie osoby są na kwarantannie lub  w 
izolacji. Działalność USC została ograniczona tylko do rejestracji zgonów. Podobnie ograniczona jest 
możliwość składania wniosków i odbierania dowodów osobistych w urzędzie miasta. Wskazał, że w 
tym jednak przypadku wnioski takie można składać elektronicznie bądź też w innym dowolnym 
urzędzie. Przy czym odbiór musi się odbyć tam, gdzie się złożyło wniosek. Wszystkie służby 
miejskie, takie jak wodociągi czy komunikacja działają, aktualnie jest analizowane wprowadzenie 
zmian w rozkładzie jazdy. W zakresie oświaty przekazał, że na bieżąco reaguje się na zalecenia 
sanepidu. 

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do podpisanego przez prezydenta miasta zarządzenia o 
odwołaniu zastępcy prezydenta miasta Michała Fity zwróciła uwagę na zapis paragrafu 2 ustęp 3 
mówiącego, że szczegółowe warunki zatrudnienia po odwołaniu zostaną uregulowane odrębnym 
dokumentem. Zapytała więc czy prezydent czytał to zarządzenie przez podpisaniem. Następnie 
odniosła się również do motywów odwołania przedstawionych publicznie przez prezydenta miasta, 
oceniając, że poziom i styl w jaki tego dokonano  jest uwłaczający i urągający urzędowi prezydenta 
miasta. Następnie przedstawiła kilka faktów. Nigdy nie została podpisana przez nas żadna umowa 
koalicyjna. Zatem ta nieszczęsna koalicja opierała się jedynie na ustnych uzgodnieniach dotyczących 
odsady stanowisk w radzie miasta i stanowiska wiceprezydenta. W pozostałym zakresie koalicja 
opierała się na wyobrażeniach dotyczących funkcjonowania koalicji. Z tym właśnie od samego 
początku były problemy.  Prezydent miasta i radni prezydenta wyszli z założenia, że nasz klub ma 
zakładnika w osobie wiceprezydenta, a zatem nie mamy prawa do głosu i sprzeciwu, prawa do żadnej 
publicznej inicjatywy, czyli nasza rola miała się opierać na ślepym posłuszeństwie, na co jednak nie 
było naszej zgody. Co do głosowania nad wotum zaufania to prezydent jak i radni prezydenta znali 
nasze stanowisko, nie było żadnych gierek, po prostu byliśmy uczciwi. Oczywiście pod głosowaniu 
na sesji w lipcu, gdzie prezydent nie uzyskał wotum zaufania, liczyliśmy się z konsekwencjami 
zerwania koalicji i czekaliśmy na stanowisko prezydenta. Dzień po sesji prezydent zwołał konferencję
prasową na którą zaprosił również wiceprezydenta Michała Fitę i oznajmił wszystkim o tym, że  
koalicja w mieście trwa, jest potencjał, a co było to nie jest i nie pisze się w rejestr. Prezydent 
zapewnił wszystkich o dalszej współpracy. Następnie w tym samym dniu  prezydent zaprasza nasz 
klub z wiceprezydentem Michałem Fitą na spotkanie. Na spotkaniu oznajmia nam, że aby koalicja 
dalej trwała musimy spełnić dwa podstawowe warunki. Warunek numer jeden Szukalska ma 
zrezygnować z przewodniczenia komisji rewizyjnej. Warunek numer dwa, określony jako oczywisty, 
to, że nasz klub ma zagłosować za odwołaniem Piotra Klimy ze stanowiska przewodniczącego 
komisji gospodarki. Dalej uznała, że taka postawa prezydenta miasta i jego radnych nie była tylko 
niepoważnym potraktowaniem naszego klubu, ale i wszystkich  mieszkańców, których ten sam 
prezydent zapewniał o dalszej współpracy w ramach koalicji. Mając to na uwadze zapytała czy można
współpracować z takim osobami. Należy ocenić to samemu. Dalej przekazała, że co do 
zaproponowanych warunków współpracy, co do jej posady nie miała żadnych wątpliwości i zgodziła 
się od razu, niemniej jej koledzy z klubu i wspierające ją otoczenie nie wyrazili zgody na ten 
warunek. Podobnie zgody nie było na drugi warunek dotyczący osoby Piotra Klimy, uznając, że mają 
to sami wyjaśnić, choć nie podobało mam się to jak potraktowano  Piotra Klimę w klubie. Nie było 
odwagi do załatwienia tego twarzą w twarz, a załatwiono to publicznie i pisemnie. Dalej przekazała, 
że prezydentowi miasta zabrakło odwagi i klasy w poinformowaniu nas, że od lipcowej sesji w 
zasadzie zmienił zdanie  co do dalszej współpracy i w październiku postanowił w sposób niegodny 
sprawowania urzędu prezydenta miasta wymyślić stek pozornych i nieuczciwych argumentów 
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wymierzonych w wiceprezydenta Michała Fitę. Następnie odniosła się do publicznych pomówień 
radnej Anny Wacławczyk i  Dawida Wacławczyka. Co do pierwszego rzekomego żalu, że nie została 
wiceprezydentem miasta przekazała, że nigdy nie zgodziłaby się zostać wiceprezydentem miasta w 
sytuacji gdyby tym prezydentem byłby Dariusz Polowy. Nie zgodziła się więc gdyby propozycja taka 
faktycznie padła. Oczywiście, to że miała zostać wiceprezydentem w sytuacji gdyby Michał Fita 
został prezydentem nie jest żadną tajemnicą, bo o tym napisaliśmy w prasie przed pierwszą turą 
wyborów, że w razie wygranej Michała Fity, wiceprezydentami zostaną Marian Czerner i Anna 
Szukalska. Podyktowane to było oczywiście odpowiednimi kompetencjami i doświadczeniem 
zarówno Mariana Czernera jak i jej.  Co do niej jest to ponad 10 letnie doświadczenie w pracy w 
samorządzie na różnych szczeblach i 6 letnie doświadczenia w radzie miasta. Zapytała czy któryś z 
radnych Dariusza Polowego posiada takie doświadczenie.  Uznała, że to chyba uczciwe, aby tak 
ważne stanowiska zajmowały osoby posiadające kompetencje i doświadczenie pracy w samorządzie, 
a nie tylko na zasadzie znajomości. Dodała, że z tym też mieli problemy w koalicji bo nie popierali 
powoływania na stanowiska w urzędzie, w spółkach miejskich osób nie mających doświadczenia w 
zakresie spraw, którymi mają się zajmować.  Dalej przekazała, że największym pomówienie jej osoby
ze strony Dawida Wacławczyka jest zarzut, że od samego początku pozwalałam sobie  na publiczne 
ośmieszanie pomysłów wychodzących z koalicji i że rzekomo moimi głosami były przegrywane 
głosowania spraw wychodzących z klubu RSS Nasze Miasto. Oczywiście nie podano żadnych 
argumentów uzasadniających oskarżenia, co jest po prostu nieuczciwe. Nie przypomina sobie też 
żadnych pro rozwojowych uchwał powstałych z inicjatywy klubu Dawida Wacławczyka, które 
miałaby publicznie ośmieszać i przeciwko którym głosowała. Przyznała natomiast publicznie, że 
skutecznie sprzeciwiała się i blokowała dopuszczenie pod głosowanie uchwały pomysłu Dariusza 
Polowego i jego zaplecza dotyczące likwidacji Szkoły Podstawowej Nr 15. Blokowała ten pomysł 
gdyż niedopuszczalny był sposób komunikacji prezydenta miasta Dariusza Polowego zarówno z 
rodzicami jak i radą nauczycielską. Ponadto zabrakło prezydentowi Polowemu konkretnej, 
merytorycznej argumentacji. Byłą na jednym z takich spotkań, gdzie rodzice byli bardzo dobrze 
przygotowani, natomiast za poziom argumentacji prezydenta było jej po prosu wstyd. Drugą uchwałę 
jaką blokowała to była uchwała o podwyżce diet dla radnych. Kontrowersyjna podwyżka dla 
wiceprzewodniczących komisji, a więc i dla radnej Anny Wacławczyk i pamięta, że państwo 
Wacławczyk byli później na nią źli. Dodała, że na tą podwyżkę nie załapał się również radny Michał 
Szukalski. Kolejną sprawą będącą zarzewiem konfliktu z Dawidem Wacławczykiem było to, że 
Dawid Wacławczyk otrzymał z urzędu zlecenie na kwotę 24.000 zł za przygotowanie koncepcji 
produktu promocyjnego polegającego na połączeniu Muzeum z Zamkiem Raciborskim. Uznała więc, 
że zabrakło państwu Wacławczykom odwagi do publicznego wskazania konkretnych i prawdziwych 
zarzutów wobec jej osoby. Uznała, że nie jest to uczciwe. Następnie przedstawiła następujące 
zapytania. Jakie są koszty po stronie miasta w zakresie realizacji koncepcji tego produktu 
turystycznego opracowanego przez Dawida Wacławczyka i w jakim zakresie prezydent miasta 
planuje wykorzystać w mieście ten produkt.              

 Radny Stanisław Borowik przedstawił informację otrzymaną od mieszkańca dotyczącą sytuacji 
wezwania karetki pogotowia do pacjentki oraz informacji dyspozytora o braku miejsc w okolicznych 
szpitalach. Podjęte na własną rękę działania sprawiły, że ta kobieta znalazła się w raciborskim 
szpitalu na ginekologii. Co więcej okazało się, że w szpitalu jest prawie cały pusty oddział. Dodał, że 
nie wini nikogo, jednakże zastanawiająca jest postawa dyspozytora. Gdzieś zawiódł system. Poprosił 
więc, aby zorientować się dlaczego karetka nie zawiozła tej osoby do szpitala. Poprosił aby prezydent 
miasta sprawdził, gdzie zawiódł system i dlaczego dyspozytor przekazał taką informację.   

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że wczoraj miała okazję wizytować w powstałym domu 
dziennego pobytu wraz z powstałymi tam mieszkaniami chronionymi. Przekazała, że jest pod dużym 
wrażeniem tego obiektu, bo warunki są tam naprawdę komfortowe. W tym miejscu złożyła 
podziękowania na ręce prezydenta miasta i dyrektor ośrodka pomocy społecznej. Następnie odnosząc 
się do wystąpienia dyrektor sanepidu zaproponowała wykorzystanie słupów ogłoszeniowych do 
przekazania ważnych informacji sanepidu np. w formie plakatów informujących o właściwym 
zachowaniu się w tym czasie.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał trzy sprawy. Pierwsza dotyczy spotkań dotyczących wypracowania 
zmian w statucie miasta i przekazania ostatecznych propozycji. Wskazał, że tych zmian było sporo 
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więc zaproponował, aby taki materiał rozesłać szefom klubów do konsultacji.  
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że zostało to wstępnie opracowane, jednakże z uwagi na 

późniejszą nieobecność pani mecenas nie udało się tych spraw domknąć. 
 Radny Mirosław Lenk poprosił o rozważenie przesłania dotychczasowej wersji szefom klubu. 

Następnie przedstawił sprawę z zakresu prawa pracy, a dotyczącą przywróconego do pracy wyrokiem
sądu sekretarza miasta. Dodał, że sam sekretarz miasta odmówił komentowania faktów. Dlatego też 
zwraca się do prezydenta miasta o potwierdzenie, że wyrok sądu przywraca sekretarza miasta na 
wcześniej pełnione stanowisko lub równorzędne i że wyrok ma klauzulę natychmiastowej 
wykonalności. Wskazał, że stosując się do obowiązującą wykładni sądu sekretarz miasta powinien od 
22 października być przywrócony do pracy. Dodał, że sekretarz miasta dopełnił wszystkich 
formalności, aby wrócić do pracy, nie uzyskał do dzisiaj jednak żadnej odpowiedzi. Co więcej 
przeczytał w prasie, że prezydent ma zamiar rozstrzygnąć konkurs na stanowisko sekretarza mając 
wyrok sądu przywracający do pracy zwolnionego sekretarza. Dalej nazwał absurdem informację, że 
prezydent miasta nie zamierza dogadywać się z przywróconym do pracy sekretarzem miasta. Uznał, 
że prezydentowi przysługuje odwołanie do 2 instancji, ale to nie wstrzymuje tego wyroku. Dodał, że 
to przykra sprawa, że po 32 latach pracy, zawodowy urzędnik, nie polityk musi występować 
przeciwko swojemu pracodawcy. Trzecią sprawą jest powstały dzienny dom opieki społecznej, który 
pamięta mocno był krytykowany w poprzedniej kadencji. Dodał, że dzisiaj radna Krystyna 
Klimaszewska to komplementowała, jednakże pomysł i zdobycie środków na prace to w całości 
zasługa poprzednich władz miasta i dyrektor ośrodka. Oczywistym jest, że obecny prezydent miasta 
oddaje do użytkowania te inwestycje i przekazał, że cieszy się, że jest to tak dobrze odbierane. 
Podziękował więc za zauważenie efektu prac.           

 Radny Marian Czerner przekazał, że trudno jest coś jeszcze dodać do słów radnej Anny Szukalskiej. 
Przekazał, że idąc do wyborów kierował się mottem „w służbie mieszkańcom”. Dalej uznał, że tych 
informacji należało się więc mieszkańcom. Następnie przekazał, że Klub Radnych Niezależnych 
Michała Fity zwraca się z wnioskiem o wprowadzenia w Gminie Racibórz algorytmu 
umożliwiającego weryfikację deklaracji śmieciowych od osób fizycznych oraz prawnych 
uchylających się od wnoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami w Gminie Racibórz. Algorytm 
ten, z bardzo dobrym skutkiem, wprowadzają kolejne gminy w Polsce (np. Świdnik – pozyskała 1,3 
tys. dodatkowych deklaracji za 2019r., Łęczna – wprowadza algorytm obecnie). 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odpowiadając przekazał, że przedstawione przez radną Annę 
Szukalską sprawy są jej oceną ostatnich wydarzeń i szczególnie w polityce, każdy ma prawo do 
swoich ocen.  Niewątpliwie należy sprostować sformułowanie, dotyczące klubu Dawida 
Wacławczyka, coś takiego nie istnieje. Jest natomiast klub działający w oparciu o statut miasta i jego 
nazwa jest znana. Dodał, że zarzucono mu również brak klasy. Uznał, że oglądający tą relację ocenią, 
kto tą klasą dysponuje. W zakresie koncepcji nowego produktu promocyjnego przekazał, że zarówno 
powiat jak i miasto zamówiły stosowne analizy, o tym można było dowiedzieć się między innymi na 
ogólnodostępnym spotkaniu w sali kolumnowej urzędu miasta. Wskazał, że powiat zamówił analizę u
p. Grzegorza Wawocznego, miasto zaś u pana Dawida Wacławczyka, przy czym ci panowie 
współpracowali przy tworzeniu tej koncepcji. Dalej wskazał, że nie było to żadną tajemnicą, gdyż jest
to ujęte w rejestrze umów. Czy sięganie po wiedzę wykładowcy akademickiego, autorytetu w tej 
branży w mieście jest właściwe pozostawił ocenie innym.  W zakresie sprawy przedstawionej przez 
radnego Stanisława Borowika uznał, że należałoby udostępnić mu pewne dane dotyczące tego 
wydarzenia. Wskazał, że radny może to uczynić telefonicznie po sesji. W zakresie wypowiedzi radnej
Krystyny Klimaszewskiej racją jest to co poprzednik jego zauważył, że początek realizacji zadania 
miał miejsce w poprzedniej kadencji, wiadomo też , że była do wykorzystania pula środków na 
rewitalizację. Dobrze, że udało się zakończyć tą inwestycje. Pozostaje jedynie kwestia uruchomienia 
obiektu. W zakresie informacji dla osób starszych przekazał, że jest w trakcie przygotowania 
informacji na temat uzyskania pomocy z wykorzystaniem wolontariuszy. Dodał, że nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby zawrzeć tam również informacje, o których dzisiaj była mowa. Wskazał jednak, że 
wadą plakatów jest to, że nie można ich tak szybko aktualizować, jak danych na stronie, a po 
wypowiedzi pani dyrektor sanepidu wynika, że te sprawy często się zmieniają. Odnosząc się do 
wniosku przedstawionego przez radnego Mariana Czernera przekazał, że miasto nawiązywało już 
kontakt ze Świdnikiem. Nie ma jednak dzisiaj informacji na jakim etapie są te rozmowy i czy 
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rzeczywiście ten model będzie można u nas zastosować. Odpowiedź zostanie więc przygotowana na 
piśmie. W kwestii wyroku sądu poruszanego przez radnego Mirosława Lenka przekazał, że wyrok 
urząd otrzymał 22 października i rzeczywiście były sekretarz złożył stosowne dokumenty. Natomiast 
wskazał, że wydanie w tej sprawie wyroku zaocznego powinno trochę zastanawiać. Uznał, że wyrok 
zaoczny powinno wydać się wtedy, gdy nie przeprowadza się żadnego postępowania, a tutaj takie 
postępowanie się odbyło, co więcej odbyła się pierwsza rozprawa na której oświadczono, że sprawa 
nie kwalifikuje się do wyroku zaocznego. Po czym odbyła się druga rozprawa, na której ze względu 
na kwarantannę nie mógł być, byli przesłuchiwani świadkowie, był dopuszczony pełnomocnik 
prezydenta miasta, który zgłaszał uwagi. Ogłoszono przerwę i po przerwie sąd zmienił wszystkie 
swoje postanowienia i wydał wyrok zaoczny. Wskazał, że są więc wątpliwości prawne, czy w tej 
sytuacji można było takiemu wyrokowi nadać rygor natychmiastowej wykonalności. Dodał, że każde 
z rozstrzygnięć sądowych ma swój czas, każdy ma też czas na odpowiedź. Nie ma więc potrzeby 
rozstrzygać dzisiaj tego na sali obrad, tym bardziej, że dzisiaj sami radni przyznali w jednej z uchwał, 
że Rada nie jest właściwa do rozpatrzenia skargi dotyczącej sprawy pracowniczej.

 Radny Mirosław Lenk uznał, że sytuacja jest rzeczywiście niezręczna. Niemniej klauzula 
natychmiastowej wykonalności oznacza, że od 22 października sekretarz miasta jest znów 
pracownikiem urzędu miasta czy się to prezydentowi podoba, czy też nie. Dodał, że wyrok zaoczny 
był dlatego, że prawnik urzędu był źle umocowany. Dodał, że prezydent miasta jako organ 
administracji powinien respektować wyroki sądu. Dalej wskazał, że są przepisy kodeksu pracy, które 
mówią co grozi organowi administracji publicznej, który nie wykonuje wyroków sądów 
powszechnych. Poprosił więc o sprawdzenie tego.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie do końca jest to miejsce na wyjaśnianie tych 
niuansów prawnych. Dodał, że przysługuje zażalenie na klauzulę natychmiastowej wykonalności. 
Podziękował za troskę, ale każda sytuacja prawna ma swój czas i sposób procedowania i nie ma tutaj 
żadnego odstępstwa od ogólnie przyjętych norm postępowania.                   

27. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, zamknął XXIV sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 21:25. 

Przewodniczący Rady

          Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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